

# Ms Maria Elfriede Pradervand

Founder-President Women's World Summit Foundation (WWSF)

Geneva, Switzerland

## Opening / Moderator for the Zoom Event 17.12.2024

"Good afternoon! My name is Maria Elfriede Pradervand, (known as Elly) and I am the Founder of the Women's World Summit Foundation, a Swiss Geneva-based, not-for-profit International NGO that works to advance the empowerment of women, children and youth for the creation of a more just and inclusive world order. The Foundation was created in 1991 in Geneva as a platform for several annual international empowerment programs including **our Prize for women's creativity in rural life** with close to 500 awards given to-date, our **19 Days campaign for prevention of violence against children and youth** 1-19 November, **our online workshop for the creation of Circles of Compassion**, and last, but not least, our annual **Leadership Training Forums for Women and Youth** which is becoming one of our prime initiatives.

Thank you for attending our Zoom event today, working for a new era with the inclusion of 75% of the world population, 6 billion of us, in decision-making processes for the common Good, for All.

The time has come to bring the reality to our elected world leaders: women and youth leadership must become the norm to achieve transformational change to transform our current models of leadership.

**You may not know**, that 30 years ago in 1994, the Women's World Summit Foundation organized a Women's conference in Dakar, Senegal, where the participants published a "Dakar Declaration for "75 percent" for the African continent and for the world. This Declaration, which you can find on our website in English and French, laid the stone for our project "Leadership Training Forums for women and youth: *leading from the heart, serving Humanity*".

### ***Excerpt from the Dakar Declaration, read:***

*"We, the women of the world, denounce the scandal of marginalization, exploitation and subordination of women and children who represent 75% of the world population on the eve of the third millennium".*

*Gradually, we began to research how women and youth can benefit from organized, regular Leadership Training Forums in partnership with accomplished professional leaders from around the world, including men, and propose to our governments that 75% of the world population - 6 billion of us – need to be included in co-designing a new era with a seat at the major decision-making tables to turn this world around for the general common Good for All, and stop the violent wars in too many countries happening still today. – 56 countries are currently in a situation of war.*

### **So, what are WWSF Leadership Training Forums for Women and Youth?**

They provide a platform for dialogue between experienced social workers and leaders from diverse sectors, each with unique experiences and a shared commitment to "leading from the heart to serve humanity" Through this exchange, they aim to challenge and unlearn outdated leadership models, while creating new systems and paradigms that foster inclusion for 75% of the global population. Their work emphasizes the

importance of human rights, compassion for those in need, and support for communities most affected by climate change and poverty. By advocating non-violence and leading with empathy, they strive to bring even the most aggressive opponents to a place of mediation, where collective goodwill can replace outdated practices of brutality with more peaceful, just solutions.

**The purpose of the Leadership Training Training Forums are:**

- 1. To develop the power of** “leading from the heart to serve humanity”, which is about a personal and spiritual development created in our hearts which moves us toward more compassion, sharing, goodwill and right human relations
- 2. To create new conversations** in newspapers, radios, social media, TV programs, schools, faith-based groups, sports events, etc., that 75% Leadership Training Forums are among the many needed solutions to replacing outdated leadership models in power positions still today.
- 3. To propose partnerships** between of some of the UN binding Conventions and Commissions, like CEDAW and CRC, for better public understanding of signed obligations by UN member states, creating “**a new era for transformative leadership**” where everyone is held accountable
- 4. To present fresh narratives** in the media that the public can engage with, without feeling overwhelmed by the scale of current challenges. These initiatives aim to inspire people to embrace goodwill and positive human relations, fostering hope for a new beginning and encouraging collective action for a better future.

We must move forward with the conviction that Goodwill and right human relations prevail and that we can change the world by gathering the women, children and youth to be a force for the common Good such as the world has never known. We need to care for humanity, respecting the only planet we have, and leaving no one behind, in short, learning to lead from the heart to serve humanity.”

\*\*\*\*\*

« Bonjour à toutes et à tous ! Je m'appelle Maria Elfriede Pradervand (connue sous le nom d'Elly) et je suis la fondatrice de la Fondation Sommet Mondial des Femmes, une ONG internationale suisse à but non lucratif basée à Genève qui œuvre à l'autonomisation des femmes, des enfants et des jeunes pour la création d'un ordre mondial plus juste et plus inclusif. La Fondation a été créée en 1991 à Genève pour servir de plateforme à plusieurs programmes internationaux annuels d'autonomisation, notamment **notre Prix pour la créativité des femmes en milieu rural**, avec près de 500 prix décernés à ce jour, **notre campagne 19 jours pour la prévention de la violence contre les enfants et les jeunes**, du 1er au 19 novembre, **notre atelier en ligne pour la création de cercles de compassion** et, enfin, **nos forums annuels de formation au leadership pour les femmes et les jeunes**, qui sont en train de devenir l'une de nos principales initiatives.

Merci de votre présence à notre événement Zoom d'aujourd'hui, qui œuvre en faveur d'une nouvelle ère avec l'inclusion de 75 % de la population mondiale, soit 6 milliards d'entre nous, dans les processus de prise de décision pour le bien commun, pour tous.

Le temps est venu d'apporter la réalité à nos dirigeants mondiaux élus : le leadership des femmes et des jeunes doit devenir la norme pour parvenir à un changement transformationnel de nos modèles actuels de leadership.

**Vous ne savez peut-être pas** qu'il y a 30 ans, en 1994, la Fondation Sommet Mondial des Femmes a organisé une conférence des femmes à Dakar, au Sénégal, où les participantes ont publié une « Déclaration de Dakar pour les “75 pour cent” pour le continent africain et pour le monde. Cette déclaration, que vous

pouvez trouver sur notre site web en anglais et en français, a jeté les bases de notre projet « Leadership Training Forums for women and youth : leading from the heart, serving Humanity (Forums de formation au leadership pour les femmes et les jeunes : suivre son cœur, servir l'humanité) ».

### **Extrait de la Déclaration de Dakar - 1994 :**

*« Nous, femmes du monde, dénonçons le scandale de la marginalisation, de l'exploitation et de la subordination des femmes et des enfants qui représentent 75% de la population mondiale à l'aube du troisième millénaire ».*

*Progressivement, nous avons commencé à rechercher comment les femmes et les jeunes peuvent bénéficier de forums organisés et réguliers de formation au leadership en partenariat avec des leaders professionnels accomplis du monde entier, y compris des hommes, et proposer à nos gouvernements que 75% de la population mondiale - 6 milliards d'entre nous - doivent être inclus dans la co-conception d'une nouvelle ère avec un siège aux principales tables de décision pour transformer ce monde pour le bien commun général pour tous, et arrêter les guerres violentes dans trop de pays qui se produisent encore aujourd'hui. - 56 pays sont actuellement en situation de guerre.*

### **En quoi consistent nos Forums de formation au leadership pour les femmes et les jeunes de la WWSF ?**

Ils offrent une plateforme de dialogue entre des travailleurs sociaux expérimentés et des leaders de divers secteurs, chacun ayant une expérience unique et un engagement commun à « diriger à partir du cœur pour servir l'humanité ». Grâce à cet échange, ils visent à remettre en question et à désapprendre des modèles de leadership dépassés, tout en créant de nouveaux systèmes et paradigmes qui favorisent l'inclusion de 75 % de la population mondiale. Leur travail met l'accent sur l'importance des droits de l'homme, la compassion pour les personnes dans le besoin et le soutien aux communautés les plus touchées par le changement climatique et la pauvreté. En prônant la non-violence et l'empathie, ils s'efforcent d'amener même les adversaires les plus agressifs à un lieu de médiation, où la bonne volonté collective peut remplacer les pratiques dépassées de brutalité par des solutions plus pacifiques et plus justes.

### **Les objectifs des forums de formation au leadership sont les suivants**

- 1. Développer le pouvoir de** « diriger à partir du cœur pour servir l'humanité », c'est-à-dire un développement personnel et spirituel créé dans nos cœurs qui nous pousse à plus de compassion, de partage, de bonne volonté et de justes relations humaines.
- 2. Créer de nouvelles conversations** dans les journaux, les radios, les médias sociaux, les programmes télévisés, les écoles, les groupes confessionnels, les événements sportifs, etc., sur le fait que 75 % des forums de formation au leadership font partie des nombreuses solutions nécessaires pour remplacer les modèles de leadership dépassés qui occupent encore aujourd'hui des postes de pouvoir.
- 3. Proposer des partenariats** entre certaines des conventions et commissions contraignantes des Nations unies, telles que la CEDAW et la CRC, pour une meilleure compréhension par le public des obligations signées par les États membres des Nations unies, créant ainsi « une nouvelle ère de leadership transformateur » où chacun est tenu pour responsable.
- 4. Présenter dans les médias** des récits nouveaux auxquels le public peut s'intéresser, sans se sentir dépassé par l'ampleur des défis actuels. Ces initiatives visent à inciter les gens à faire preuve de bonne volonté et à entretenir des relations humaines positives, à nourrir l'espoir d'un nouveau départ et à encourager l'action collective en faveur d'un avenir meilleur.

Nous devons aller de l'avant avec la conviction que la bonne volonté et les justes relations humaines prévalent et que nous pouvons changer le monde en rassemblant les femmes, les enfants et les jeunes pour constituer une force au service du bien commun comme le monde n'en a jamais connu. Nous devons prendre soin de l'humanité, respecter la seule planète que nous ayons et ne laisser personne de côté, bref, apprendre à diriger à partir du cœur pour servir l'humanité. »